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AKTUÁLNĚ 

Arzinger bude zastupovat stát 
Českou konsolidační agenturu a minister-

stvo financí bude ve sporu s ČSOB a společ-
ností Cetus zastupovat berlínská advokátní 
kancelář Arzinger & Partneři. Informovalo 
vydání týdeníku Euro. Kancelář Arzinger  
& Partneři zvítězila ve výběrovém řízení, 
kterého se účastnily další dvě firmy. Za své 
služby obdrží advokáti 5,4 mil. Kč.  

Ceny výrobců poskočily 
Dnes zveřejněné údaje o březnovém vývoji 

cen výrobců v průmyslu (tzv. index PPI) uka-
zují, že ceny v průmyslu v průběhu měsíce 
vzrostly opět o vysokých 0,5 % a v porovnání 
s loňským rokem jsou vyšší již o 3,6 %. Mezi-
roční tempo růstu cen je tak nejvyšší od květ-
na 2005. Ačkoli je růst cen vyšší, než se čeka-
lo, není zatím dramatický, protože současně 
roste potenciál ekonomiky.  

Kromě průmyslových cen byl zveřejněn  
i vývoj cen v dalších odvětvích. O 15 % mezi-
ročně vyskočily ceny zemědělských výrobců – 
např. ceny brambor jsou meziročně vyšší  
o neuvěřitelných 115,8 %. Je tedy asi jen otáz-
kou času, než se dočkáme vyšších cen v potra-
vinářskému průmyslu a následně i u pultů, kde 
nakupují běžní spotřebitelé. 

AFAM ČR mění periodicitu zpráv  
Vzhledem ke změně v metodice vykazování 

dat za domácí a zahraniční fondy, která byla 
ohlášena na společné tiskové konferenci 
AFAM ČR a AKAT v únoru letošního roku, 
rozhodlo předsednictvo AFAM ČR, že Asocia-
ce již nebude vydávat měsíční tiskové zprávy 
o stavu majetku v domácích podílových fon-
dech. Nově budou data za domácí a zahraniční 
fondy poskytována na čtvrtletní bázi ve formě 
společných tiskových zpráv vydávaných 
AFAM ČR a AKAT. Cílem této změny je po-
skytovat ucelený přehled o vývoji majetku 
fondů za celý segment. Z pohledu vypovídací 
schopnosti zveřejňovaných údajů je vždy 
důležité porovnávat celé odvětví, a nikoliv 
pouze separátní vývoj majetku v domácích či 
zahraničních fondech. V současné době se 
rozdíly mezi působením domácích a zahranič-
ních fondů významně stírají, a to především 
díky tomu, že největší správci fondů již dnes 
standardně nabízejí jak fondy s domicilem  
v ČR, tak i s domicilem v zahraničí.  

Týden opět bez překvapení: Do fondů přišlo sice přes 0,5 mld., ale vše do zajištěných a peněžní-
ho trhu. Z akciových fondů pokračuje odliv – akciové trhy přitom hýří optimismem a rekordy.  

Fondy peněžního trhu jedou ve svých zaběhnutých kolejích bez zbytečných zastávek a bez pře-
kvapení. Tentokrát ujely přes 120 mil. Kč tažené zejména 80 mil. KBC Multi Cash ČSOB CZK a  
50 mil. ISČS Sporoinvest. Dluhopisové fondy naopak ztrácejí příznivce podobně trvale, jen poně-
kud pomalejším tempem. Tentokrát přišly o 60 mil. Kč a potěšení svým věrným mohou poskytovat 
je ty konvergenční s ročními 5 až 6 %. Ani smíšené fondy u nás nemají snadný život, takže  
100 mil. Kč není špatný výsledek. Na výsluní se vrací IKS Balancovaný – hned se 60 mil. Kč. 
Může se také chlubit pěkným životopisem: za posledních 12 měsíců přes 12 % a v tříletém hori-
zontu po 20 %. Bez nemovitostních by bylo ještě smutněji i mezi akciovými fondy. ISČS Sporo-
trend totiž opustilo dalších 120 mil. Kč a ING Český akciový téměř 50 mil. Kč. Takže když celko-
vý výsledek akciových fondů skončil odkupem necelých 50 mil. Kč – skončil vlastně úspěchem. 
Nemovitostní přilákaly 40 mil. a dalšími skoro 40 mil. Kč značně pomohl ISČS Top Stock, což 
naznačuje určitý odsun z našeho regionu do světového rozměru.  

Zajištěné fondy si připsaly dalších 460 mil. Kč – a protože banky mají již docela dobrý zvuk, 
skoro 120 mil. Kč investoři vsadili na ČSOB Bankovního růstu 1. Zánovní ČSOB Chráněný/
Jištěného růstu inkasoval 140 mil. Kč. Nedávno jsem již zmínili, že nejde o klasickou konstrukci 
zajištěného fondu, ale o zajišťovanou 90% úroveň nejvyšší dosažené ceny ke konci minulých mě-
síců. Udávaných 140 mil. bylo navíc nasbíráno za několik týdnů. Průměrně vychází kolem 30 mil. 
týdně, ale protože jde o fond zejm. určený pro pravidelné investování, jde o velmi slušnou úroveň. 
Ostatní klasické zajištěné fondy se seřadily svorně kolem kóty 40 mil. Kč, ale protože jich je pět, 
daly dohromady pěkných 200 mil. Kč. 

Faktem je, že růst trhů je 
v poslední době každou chvíli 
přerušen citelným zhoupnutím, 
navíc našinec vždy očekává 
nějaký podraz, když cokoli 
vypadá příliš optimisticky.  
I v tomto týdnu přišel ve středu 
výkyv, ale nakonec trhy svorně 
zamířily vzhůru. Praha uzavře-
la na historickém závěrečném 
maximu, za týden PX ukousl 
dalších 2,6 % a od začátku 
roku má v nabídce 12,5 %. 

Zajištěné fondy dobývají další klienty 

Rovná daň se stává normou 
Tedy alespoň ve střední a východní Evropě, 

píše podle ČTK list The Wall Street Journal 
(WSJ), zatímco na Západě není rovná daň 
odzkoušená. List je přesvědčen, že v návrhu se 
do určité míry odráží rivalita mezi Českem a 
Slovenskem, které už rovnou daň má. V článku 
„Flat Czechs“ (tedy rovní, ale 
třeba i placatí Češi) list upo-
zorňuje, že ČR bude teprve 
14. zemí na světě, která bude 
mít rovnou daň. Až na čtyři 
výjimky jsou to jen východo-
evropské země. Těmi výjim-
kami jsou Hongkong, Island, 
Mongolsko a Kyrgyzstán. 
„Rovná daň z příjmů ale bude 
v Česku mnohem blíž k 23 %, protože vláda 
chce sazbu 15 % uplatnit na takzvanou super 
hrubou mzdu,“ uvádí list. Super hrubá mzda je 
celkové číslo, v němž jsou kromě mzdy také 
odvody na sociální a zdravotní pojištění, které 
platí zaměstnavatel. Tento trik ale podle autora 

článku podkopává některé hlavní rysy typické 
pro rovnou daň, tedy jednoduchost a transpa-
rentnost. List přesto považuje návrh Topolán-
kovy vlády za krok správným směrem. Zave-
dením rovné daně jdou prý Češi po stopách 
dalších postkomunistických zemí, Ruskem 

počínaje a Rumunskem kon-
če, které ukázaly, jak rovná 
daň může podpořit rychlý růst 
výroby a příjmů. WSJ vzpo-
míná na klidné rozdělení 
Československa v roce 1993 a 
všímá si toho, že Slováci byli 
pro Čechy vždy jen chudí 
příbuzní. Slovenská ekonomi-
ka si ale poslední dobou vede 

lépe než česká, takže Češi mají důvod se zlep-
šit. A jestliže Slovákům rovná daň pomohla, 
Češi chtějí vidět totéž doma. „Je nejvyšší čas, 
aby se konkurenční duch v podobě rovné daně 
rozšířil do zemí na západ od bývalé železné 
opony,“ uzavírá list svůj článek. 
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ZE ZAHRANIČÍ EKONOMIKA 

Předplatitelé časopisu 

FP-finanční poradce  
mají přístup do elektronického archivu  

na www.FPweb.cz ZDARMA.  
 

Stačí se on-line zaregistrovat na adrese 
http://predplatitel.ihned.cz . 

Vláda schválila Národní plán zavedení eura  
Vláda schválila Národní plán zavedení eura v ČR, který ale zatím nestanovuje ve své první verzi 

termín přijetí společné měny. Dokument obsahuje plán jednotlivých kroků, které je nezbytné usku-
tečnit pro bezproblémové a úspěšné zavedení eura v Česku. Vláda počítá s vyhlášením data pro 
přijetí eura až po schválení reformy veřejných financí. Plán je základním rámcem pro praktické 
přípravy na zavedení eura a představuje souhrn postupů a návodů pro jednotlivé sektory i občany, 
jak se na přijetí jednotné měny připravit.  

ČNB: Inflace pod hranicí tolerančního pásma  
Meziroční inflace, která se v březnu zvýšila na 1,9 % z únorových 1,5 %, se nachází těsně pod 

spodní hranicí 3% tolerančního pásma České národní banky. Informoval o tom ředitel sekce měno-
vé a statistiky ČNB Tomáš Holub s tím, že růst spotřebitelských cen byl ve srovnání s lednovou 
prognózou zhruba o 0,1 procentního bodu níže. „Stejně jako minulý měsíc je srovnání skutečnosti 
s prognózou komplikováno faktem, že od ledna 2007 došlo k přechodu na nový spotřebitelský koš, 
který nebyl v době zpracování prognózy k dispozici,“ poznamenal Holub. Dodal, že změna by 
měla v budoucnu vést k nižší než očekávané inflaci.  

Tempo růstu průmyslové výroby zrychlilo  
Meziroční tempo růstu průmyslové výroby v únoru zrychli-

lo na 15,4 % z revidovaných 10,7 % v lednu. Oznámil to 
Český statistický úřad. Šlo o nejrychlejší tempo růstu od 
loňského března, kdy průmysl zrychlil o 17 %. K únorovému 
růstu nejvíce přispěla výroba elektrických a optických pří-
strojů a dopravních prostředků. Klesla naopak produkce a 
rozvod elektřiny, plynu a vody.  

Státní dluh ve čtvrtletí vzrostl na 812 miliard korun 
Státní dluh ČR vzrostl v prvním čtvrtletí 2007 o 9,2 mld. na 811,7 mld. Kč. Na každého Čecha 

tak připadá dluh přesahující 79 tisíc Kč. Za celý loňský rok se stát zadlužil o více než 111 mld. Kč.  

Řízení rizik ve finančních institucích 
Řízení rizik (risk management) se v představenstvech finančních institucí dostalo pod přísný 

dohled a je předmětem jejich prvořadého zájmu. Proto je zapotřebí, aby výkonní ředitelé věnovali 
risk managementu stále vyšší pozornost a firmy do něj investovaly více než dosud. Současným 
stavem risk managementu se zabývá Páté vydání Přehledu globálního risk managementu: Zkuše-
nosti řízení se prohlubují (Global Risk Management Survey Fifth Edition: Accelerating Manage-
ment Practices), kterou již popáté vydala mezinárodní účetní a poradenská společnost Deloitte. 

KAPITÁLOVÝ TRH 

Akcie v minulém týdnu lámaly rekordy 
Akcie obchodované pražskou burzou vystoupily 11. dubna na nové maximum a překonaly tak 

úterní vrchol. Za šest obchodních dnů to byl již pátý rekordní zápis. Akcie podle makléřů těžily i  
z růstu západoevropských burz a zájmu zahraničních investorů o střední Evropu. Hlavní index PX 
si polepšil o 0,78 % na 1784,8 bodu a letošní zisk rozšířil na více než 12 %. České akcie v mimo-
burzovním RM-Systému rozšířily 11. dubna počet rekordů na šest za sebou. Cenový index trhu 
RM přidal 0,64 % na 2826,41 bodu. Obchody s akciemi se více než zdvojnásobily na 55,1 mil. Kč.  

V zajištěných fondech ČSOB je víc než 30 miliard korun 
ČSOB Asset Management posiluje svoji pozici lídra v segmentu zajištěných fondů na českém 

trhu. Celkový objem prostředků, který čeští investoři svěřili zajištěným fondům ČSOB přesáhl  
30 mld. Kč. ČSOB udržuje prudké inovační tempo a každý měsíc přináší českým investorům nové 
zajištěné produkty. V březnu skončilo upisovací období 5 zajištěných fondů, čeští investoři jim 
svěřili více než 1145 mil. Kč. Největší zájem byl o ČSOB reverzní Click 7 orientující se na index 
Euro Stoxx 50, do kterého investoři upsali přes 317 mil. Kč. Značný zájem byl také o novinku 
zajištěných fondů ČSOB Spektrum 1, který si připsal přes 304 mil. Kč. Dubnová nabídka ČSOB je 
ve znamení nových zajištěných fondů ČSOB Bankovního růstu a ČSOB – Click program 6. Nabíd-
ku rozšíří i ČSOB Reverzního rozpětí 4. Pojišťovací produkt Maximal Invest – Asijských šampio-
nů nabízí zajímavou kombinaci výhod plynoucích z pojištění a investování. Tento produkt lze vin-
kulovat (postoupit), proto se nabízí také využití tohoto fondu jako investičního daru.   

Euro vystoupilo na historické  
maximum k jenu  

Kurz eura v Evropě 11. dubna stoupal na 
nová rekordní maxima vůči japonskému jenu, 
hnán vyhlídkami na další zvýšení rozdílu  
v úrokových výnosech evropské a japonské 
měny. Odpoledne k novému poklesu jenu 
přispěl ekonom Mezinárodního měnového 
fondu; ten se vyjádřil proti zásahům vůči spe-
kulativním obchodům, které jen tlačí dolů.  
V 17 hodin SELČ euro k jenu stouplo na 
160,30 JPY a předtím se vyšplhalo až na 
160,40 JPY z úterního závěru 160,05 JPY. 
Euro k dolaru zůstalo bez větší změny kolem 
1,3440 USD. Dolar proti jenu vystoupil na 
119,28 z předchozího kurzu 119,05 JPY.  

MMF: Světová ekonomika si udrží 
růst asi 4,9 procenta 

Světová ekonomika si letos a příští rok udrží 
energický růst v tempu 4,9 %, o půl procentní-
ho bodu nižším než v loňském roce. Uvádí to 
pololetní zpráva Světový ekonomický výhled, 
kterou zveřejnil Mezinárodní měnový fond.  
V mírném zpomalení růstu se nejvíce odrazí 
oslabení ekonomiky Spojených států.  

Světový finanční systém stabilní, 
rizika rostou  

Světový finanční systém si zachovává stabi-
litu především díky příznivým hospodářským 
vyhlídkám, určitá rizika na finančních trzích 
však v poslední době vzrostla. Konstatoval to 
v pololetní Zprávě o globální finanční stabilitě 
Mezinárodní měnový fond. „Globální hospo-
dářská situace vytváří podporu pro příznivé 
finanční prostředí, v základech systému se 
však od září 2006 poněkud posunula rizika a 
podmínky, které by mohly finanční stabilitu 
oslabit,“ uvedl MMF podle agentury Reuters. 
Fond zejména vypíchl potíže amerického trhu 
hypoték pro rizikovější klienty, problémy by 
se totiž mohly šířit i na další podobné trhy, ať 
již hypoték nebo spotřebitelských úvěrů.  
V této situaci je podle fondů důležité, aby 
regulátoři finančního trhu dohlédli na udržení 
úvěrových standardů, u nichž je patrné určité 
uvolnění. Oslabení úvěrové disciplíny je podle 
MMF vidět i na současné vlně velkých firem-
ních fúzí a akvizic.  
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J&T Finance Group vstupuje  
na ruský trh  

Ruská centrální banka udělila slovensko- 
-české finanční a realitní společnosti J&T 
Finance Group souhlas s nabytím 100 % akcií 
nejmenované moskevské banky. Rusko se tak 
stalo pátou zemí, v níž skupina J&T rozvíjí 
bankovní aktivity. Předmětem nákupu je malá 
banka, která bude sloužit jako základ rozvoje 
infrastruktury v Rusku, podobně jako tomu 
bylo při získaní první banky v ČR v r. 1998. 
Udělení souhlasu bylo poslední podmínkou 
pro dokončení akvizice. Jméno banky firma 
nezveřejní, dokud transakce nebude dokonče-
na, uvedla společnost v tiskovém prohlášení.  

Nasdaq se údajně zajímá  
o burzu ve Filadelfii  

Americká společnost Nasdaq Stock Market 
se údajně zajímá o převzetí akciové burzy ve 
Filadelfii. Uvádí to elektronická verze listu 
The Wall Street Journal. Nasdaq se tímto způ-
sobem snaží získat větší podíl na rychle ros-
toucím trhu opčních kontraktů. Mluvčí firmy 
se ale k informacím listu nechtěla vyjadřovat. 
Hodnota burzy ve Filadelfii by se mohla pohy-
bovat od 250 mil. do 300 mil. USD (5,2 mld. 
až 6,2 mld. Kč). Zástupci burzy uvažují napří-
klad o uvedení svých akcií na veřejný trh,  
k informacím o jednání s Nasdaqem se rovněž 
nevyjádřili. Zpráva ve WSJ se opírá o nejme-
nované zdroje, které tvrdí, že Nasdaq s burzou 
ve Filadelfii vyjednává už nějaký čas. Dosaže-
ní konkrétní dohody ale prý zatím není na 
pořadu dne, a jednání se naopak zřejmě potáh-
nou minimálně o několik dalších týdnů.  

Moody´s snížila rating  
První česko-ruské banky  

Mezinárodní ratingová agentura Moody´s 
snížila hodnocení První česko-ruské banky 
(PČRB) v rámci své národní ratingové stupni-
ce na stupeň Baa2.ru z dosavadního A3.ru. 
Agentura to zdůvodnila pokračujícím pokle-
sem podílu banky na trhu a snižováním obje-
mu jejích podnikatelských aktivit. PČRB má 
bankovní licenci pro Rusko a zabývá se finan-
cováním česko-ruského obchodu.  

Citigroup propustí 17 tisíc lidí 
Největší americká banka Citigroup propustí 

17 tisíc zaměstnanců, což představuje asi 5 % 
celkové pracovní síly společnosti. Propouštění 
je součástí plánu restrukturalizace, jehož cílem 
je snížit náklady a zlepšit ziskovost. Do skupi-
ny Citigroup patří i Citibank, která v ČR půso-
bí od roku 1991. Jejích zaměstnanců by se 
propuštění nemělo zásadně dotknout. Citi-
group celosvětově zaměstnává 327 tisíc osob. 
Propouštění se dotkne poboček v zahraničí i  
v USA. Restrukturalizace je první od roku 
1998, kdy Citigroup vznikla spojením Citicorp 
a Travelers Group. Snížení počtu pracovníků 
by mohlo být dokončeno letos.  

BANKY 

Česká spořitelna nabídne Cash back 
V červnu letošního roku Česká spořitelna umožní svým obchodníkům sjednání služby Cash 

back. Držitelé platebních karet tak budou moci vybírat hotovost i v některých obchodech. ČS pro 
své klienty připravila také další novinky: předplacenou platební kartu a kreditní kartu pro podnika-
tele a firmy a tzv. tankomaty. Navíc všechny nově vydané platební karty ČS jsou čipové. Hlavní 
výhodou služby Cash back bude možnost vybrat i menší částky než v bankomatu a výhodnější 
poplatek. Klienti budou moci při nákupu nad 300 Kč vybrat hotovost až 1500 Kč přímo u poklad-
ny. Dolní hranice výběru nebude omezena.  

Komerční banka vybuduje telefonní centrum ve Zlíně  
Komerční banka otevře na počátku příštího roku ve Zlíně nové telefonní centrum. Stejně jako 

devět let fungující centrum v Liberci bude sloužit klientům z celé ČR. KB bude v ČR prvním fi-
nančním ústavem, který bude mít služby operátorů na dvou místech. Nové centrum bude poskyto-
vat služby i pro další společnosti ze skupiny. Bankéři v Telefonním centru Komerční banky v Li-
berci obsloužili v loňském roce 5,3 mil. hovorů. Celkově vyřídilo centrum vloni 17,2 mil. hovorů. 

eBanka loni skončila se ztrátou přes 92 milionů korun  
eBanka loni skončila ve ztrátě 92,6 mil. Kč, zatímco v roce 2005 vykázala čistý zisk 10,5 mil. 

Kč. Hospodaření skončilo ztrátou vlivem integračních nákladů a nákladů na vypořádání transfor-
mačního zaměstnaneckého programu původně plánovaného na rok 2007, oznámila banka. V roce 
2008 by se měla eBanka sloučit s tuzemskou Raiffeisenbank.  

Zájem o hypotéky Raiffeisenbank pokračuje 
Raiffeisenbank zaznamenala další nárůst zájmu o hypoteční úvěry, objem nově poskytnutých 

hypoték vzrostl o více než 150 %. Průměrná částka úvěru přesáhla 1,5 mil. Kč.  

ATLANTIK AM plánuje nabízet speciální fondy 
Společnost ATLANTIK AM, patřící do KKCG Finance, získala od ČNB licenci, která ji oprav-

ňuje k činnosti investiční společnosti. Otevírá se jí tím možnost rozšířit nabídku služeb pro své 
klienty, především zakládáním nových speciálních fondů jak v ČR, tak i v zahraničí. V souvislosti 
se změnou licence dojde také ke změně jména společnosti na ATLANTIK Asset Management in-
vestiční společnost. Její jediný akcionář, holding KKCG Finance, zároveň navýšil základní kapitál 
o 30 mil. Kč, což podpoří další rozvoj nabízených služeb a produktů klientům.  

Zájem klientů o ČSOB Chráněný fond roste 
Během prvních pěti týdnů vložili klienti do ČSOB Chráněného fondu více než 155 mil. Kč. „Náš 

nový fond je určený především klientům, kteří nedisponují většími jednorázovými částkami, ale 
přitom by chtěli pravidelně ukládat a výhodně zhodnocovat část svých volných finančních pro-
středků,“ uvádí Pavel Kratochvíl odpovědný za investice a spoření v ČSOB. Fond, představený v 
březnu, je součástí koncepce pravidelného investování, maximalizace využívání státních podpor a 
daňových úlev, pomocí které chce ČSOB naučit domácnosti optimálně hospodařit s penězi.  

RM-Systém chce dohnat burzu   
Mimoburzovní organizátor obchodů s cennými papíry 

RM-Systém chce lépe konkurovat pražské burze. RM-
Systém chce v tomto čtvrtletí zahájit obchodování i se 
zahraničními akciemi. Nabídka by se měla rozšířit také o 
akcie domácích firem registrovaných v zahraničí a obcho-
dovaných na pražské burze a o investiční certifikáty. Kon-
krétní výběr zahraničních akcií zatím není jasný. Půjde o 
cenné papíry, které již obchodníci mají ve své nabídce. Jmenovitě se drobní a střední investoři 
mohou těšit například na akcie automobilky Volkswagen, výrobce léčiv Zentiva nebo v posledních 
týdnech silně posilujících realitních skupin ECM a Orco.  

Garanční fond od obchodníků vybral 95 milionů korun  
Garanční fond obchodníků s cennými papíry získal na příspěvcích za loňský rok 95,1 mil. Kč, 

což byla zatím nejvyšší suma. Předloni fond vybral 37 mil. Kč. Pravidla pro odvody obchodníků se 
loni změnila s cílem zvýšit příjem fondu. Nově se příspěvky určují z objemu přijatých poplatků a 
provizí obchodníků, zatímco dříve to bylo z celkového objemu zákaznického majetku.  
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OECD: SR splní kritéria pro euro 
Slovensko by mělo bez problémů splnit 

kritéria pro přijetí eura od roku 2009. Vyplývá 
to ze zprávy Organizace pro hospodářskou 
spolupráci a rozvoj (OECD) o stavu a budou-
cím vývoji slovenské ekonomiky. Kabinet 
Roberta Fica by měl podle organizace pokra-
čovat v reformách. „Slovensko je velmi dobře 
připravené na splnění podmínek přijetí eura  
v roce 2009,“ píše se ve zprávě. Země by měla 
splnit všechna kritéria pro převzetí jednotné 
evropské měny, problémy by neměly být ani  
s nejtěžšími kritérii, mezi něž v případě SR 
patří inflace a deficit veřejných financí. Růst 
spotřebitelských cen se podaří podle OECD 
udržet díky přísnější regulaci růstu cen ener-
gií. Organizace zároveň vládu pochválila, že 
se snaží snížit rozpočtový schodek omezová-
ním svých výdajů. K takovému kroku by však 
měly přistoupit i samosprávy.  

Spolupráce v boji s podvody 
Banky mají největší obavy z nových metod 

podvodů. Internetové bankovnictví k nim totiž 
nabízí více příležitostí (možnost podvést více 
lidí rychleji) a menší riziko odhalení. 38 % 
oslovených bankéřů z 52 světových bank, 
specializujících se na bankovní bezpečnost  
v Evropě, na Středním východě a v Africe, 
upozorňuje na zvýšenou míru tzv. „phishin-
gových“ útoků (tj. pomocí podvržených mailů, 
snažících se od klientů získat hesla a další 
přístupy k účtům) a více než třetina se nyní 
stále častěji setkává s pronevěrou při interne-
tovém placení typu CNP (Cardholder not pre-
sent), tedy v případech, kdy platební karta 
není obchodníkovi fyzicky předložena. Vyplý-
vá to ze závěrů studie o bankovních podvo-
dech, které zveřejnila společnost First Data 
International. Průzkum uskutečnila britská 
výzkumná společnost Olive Insight. Zpráva 
dále uvádí, že 96 % respondentů věří, že ban-
kovní podvody mají globální charakter a jsou 
dobře organizované. To všem na druhé straně 
umožňuje je předvídat a připravit proti nim 
preventivní opatření. Překážkou v tomto smě-
ru je snaha bankovních institucí neohrozit své 
dobré jméno u klientů, ale každý takový pří-
pad rovněž ohrožuje jejich ziskovost a konku-
renceschopnost. Další bariérou je nedostatečná 
legislativa spojená s ochranou dat. 55 % oslo-
vených specialistů věří, že v boji bankovních 
domů s podvody pomáhají předpisy. Zejména 
respondenti ze západní Evropy se však obáva-
jí, že v rychle se měnícím kriminálním pro-
středí mohou být naopak předpisy limitujícím 
faktorem. Pro více než 50 % dotazovaných 
respondentů jsou hlavní prioritou v boji proti 
bankovní kriminalitě moderní technologie. 
Mnoho bankovních organizací proto instaluje 
antiskimmingová zařízení zabraňující skeno-
vání karet,  neoprávněnému stahování jejich 
dat a dále zkvalitňuje bezpečnost bankomatů.  

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

Nadace Partnerství pro bezpečné cesty do škol 
Nadace Partnerství vyhlašuje ve spolupráci s finanční skupinou AXA 

první ročník projektu bezpečných cest do škol s názvem Na zelenou. 
Jeho cílem je zvýšit bezpečnost dětí při cestách do školy a motivovat je 
k dojíždění na kole či docházení pěšky. Pro pilotní rok projektu byly 
vybrány základní školy v Chroustovicích na Pardubicku, ve Veliši na 
Královéhradecku, v Liberci a v Klášterci nad Ohří. Od příštího roku pak 
budou moci žádat o podporu v otevřeném grantovém kole všechny zá-
kladní a střední školy v ČR. Generálním partnerem projektu Na zelenou 
je finanční skupina AXA. 

Díky teplému počasí ubylo střetů aut se zvířaty  
Řidiči zaznamenali loni pokles počtu nehod, které vznikly následkem střetu se zvířaty. Vyplývá 

to ze statistik největších tuzemských pojišťoven. Významnou měrou se na tomto poklesu podle 
nich podepsal teplý podzim, kdy zvířata z posledních sil nebloudila přes frekventované komunika-
ce za potravou jako v jiných letech. Řidiči v roce 2006 nahlásili České pojišťovně 3361 škod,  
v nichž druhým účastníkem nehody bylo lesní nebo domácí zvíře. Zatímco pro řidiče je srážka se 
zvířetem nepříjemným zážitkem, pro zvíře může být tato nehoda poslední. Proto je dobrou zprá-
vou, že proti roku 2005 těchto nehod ubylo zhruba o 800, řekl mluvčí ČP Václav Bálek. 
„Zaznamenali jsme spíše pokles takto vzniklých pojistných událostí v poslední době. Předpokládá-
me, že je to způsobeno zejména teplou zimou, která omezuje migraci zvěře za potravou,“ souhlasil 
mluvčí Kooperativy Marek Vích. Celkově pojišťovna ročně registruje takových událostí více než 
tisíc. Nejčastější střet je s drobnou zvěří, například zajícem; co do následků je nejrizikovější samo-
zřejmě střet s větším zvířetem, jakým je divoké prase nebo vysoká. Počet havárií klientů UNIQA 
způsobených zvěří sice meziročně loni vzrostl asi o 15 %, nicméně v relaci ke zvýšení počtu pojiš-
těných klientů nedošlo k žádné výrazné změně, uvedla mluvčí pojišťovny Eva Svobodová.  

Zima bez sněhu přinesla více zimních úrazů  
Letošní zima bez sněhu přinesla domácím pojišťovnám paradoxně více zimních úrazů. Více 

turistů totiž vyjíždělo za lyžařskými a snowboardovými radovánkami do zahraničí, což vyústilo  
v nárůst počtu hlášení úrazů z pojištění léčebných výloh v zahraničí. Naopak tuzemských úrazů 
bylo méně. Zranění byla letos vesměs vážnějšího charakteru než v jiných letech, shodly se pojiš-
ťovny. „Protože letošní zima se v českých horách nedala ani příliš nazývat zimou, o to více turistů 
vyjíždělo za sněhem do zahraničí,“ řekl mluvčí České pojišťovny Václav Bálek. To byl hlavní 
důvod, proč počet hlášení úrazů z pojištění léčebných výloh v letošní zimě vzrostl. Zatímco loni 
jich ČP evidovala 512, letos to bylo zhruba o 10 % více. V pojištění léčebných výloh zaznamenala 
Kooperativa za letošní zimu nárůst počtu smluv i počtu pojistných událostí o více než 5 %. V lednu 
naopak meziročně mírně poklesl zřejmě kvůli teplejšímu počasí počet škod z úrazového pojištění  
o 5,6 %. V únoru se prý tento ukazatel vrátil na stejnou úroveň jako loni, tedy 6200 pojistných 
událostí. Úrazů přibylo především z Rakouska a Itálie, doplnila mluvčí Allianz Jaroslava Fašková. 
„V letošní zimní sezoně jsme evidovali o poznání méně typických zimních úrazů. Letos se podle 
našich statistik zranilo o 25 % méně lidí než ve srovnatelném období loni,“ upozornila mluvčí 
ČSOB Pojišťovny Jitka Polívková. Tento pokles prý bezprostředně souvisí právě s poklesem počtu 
úrazů při zimním sportování v ČR. Důvodem zvýšeného počtu úrazů byl větší počet turistů a špat-
né sněhové podmínky. Ani v alpských zemích nebyly ideální, a tak lyžaři a snowboardisté museli 
vyjíždět za sněhem do vyšších poloh a využívali obtížnější a ne příliš upravované terény.  

Nová on-line verze Max Homebankingu  
Poštovní spořitelna představila novou službu přímého bankovnictví – on-line verzi Max Home-

bankingu PS. Tato „lehká“ verze homebankingu v sobě slučuje jednoduchost internetbankingu  
s pokročilými funkcemi homebankingu, a to za výhodnější cenu. „On-line verze Max Homeban-
kingu PS osloví zejména podnikatele, nicméně má co nabídnout i fyzickým osobám. Tedy všem, 
kteří využijí nejčastější funkčnosti homebankingu a nejvyšší úroveň zabezpečení za méně peněz,“ 
uvedl Libor Svoboda, ředitel vývoje produktů Poštovní spořitelny. „Zřízení i vedení on-line verze 
Max Homebankingu PS je zdarma u většiny programů podnikatelského účtu postkonto – u progra-
mů Start, Max a Obec. Zdarma je zřízení i vedení i u účtů pro fyzické osoby – u programů postžira 
Plus a Handicap. Tím se on-line verze Max Homebankingu PS řadí k cenově jedinečným službám 
na trhu,“ doplnil Libor Svoboda. V ostatních programech stojí vedení služby 90 Kč měsíčně.  
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